
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Camilla Bjerre og Mia Boisen 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.) 
Gæst Anders Hansen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Lotte Boelsmand Strephede 
Elevrep. Karla og Josefine 8B 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
10.03.2022 kl. 19-21 

Fraværende/afbud: Mia, Lotte 
 

1. 
19:00 

Informationer 
Dialogmøde FBL og skolerne den 10/5 kl. 16:30-18:30. Møde vedr. dagsorden den 10/3 
kl. 16:30 (Pernille). Deltagere (en forælder rep, en medarbejder og en leder). 
Pernille refererede fra mødet – der er en udtalt vilje og ønske i udvalget at drøfte 
skolevisioner - inklusion, Team Ejendomme og budget 22/23 var andre punkter, der blev 
drøftet. Dagsorden bliver sendt ud til mødet den 10/5 – der er lagt op til flere deltagere. 
Dialogmøde FBL og dagtilbud den 7/6 kl. 16:30-18.30. Møde vedr. dagsorden den 5/4 kl. 
16.30-17. Camilla deltager. Deltagere i selve mødet (en forælder rep og en leder). 
32 børn i TSFO starter mandag 4/4 med 3 medarbejdere fra børnehuset og 2 fra skolen. 
Afsluttende prøver. Et politisk flertal har besluttet at minimere antallet af prøver og give 
mulighed for overførsel af årskarakterer (dvs. ingen prøver i 8. kl. og kun dansk, matematik 
og engelsk i 9.kl.) 
Nyt om projekt Mødestedet (Tirstrup Hallen).  
Projektet skrider frem som planlagt. 
Generalforsamling landsbyklyngen Østdjurs 30/3 kl. 19-20:30.  
 

2. 
19:10 

Valg til skolebestyrelsen 
Planlægning af Valgmøde 20/4 kl. 17.30-18.15. Der bliver mulighed for at møde nuværende 
bestyrelsesmedlemmer og forældreinformation mm 
Der er allerede kommet opstillere – og flere fra bestyrelsen ønsker at genopstille. Alle 
forældrerep. fra skolen er på valg – 5 stk.  Det er muligt at afkorte valgperioden – så man 
f.eks. kun opstiller for en 2-årig periode -der er også mulighed for forskudte valg. 
I vores bestyrelse er der umiddelbart stemning for at fortsætte med en 4-årig valgperiode 
der sikrer en større stabilitet i bestyrelsesarbejdet. 
  
Fra ref. Bestyrelsesmøde 10/2. 
Hvem ønsker at genopstille?  
Pernille og Mette genopstiller ikke. 
Hvordan får vi gode kandidater til at melde sig? 
Pba. forældremøder mm forventes der heldigvis nye kandidater, så vi igen kan afholde valg. 
Pernille og Lars er vores valgbestyrelse. 
Vi holder valgmøde 20/4 kl. 17:30 
Tidsplan: 
Snarest. Nedsættelse af valgbestyrelse (f.eks. skolens leder og best. fmd.) 
Uge 11.  Valgliste med stemmeberettigede. 
Uge 14.  Sidste frist for at komme på valglisten 
Uge 16.  Afholdelse af valgmøde (18.-22. april) 
Uge 18.  Afgørelse om evt. fredsvalg. Ellers udsendelse af valgmateriale og info om 
afstemning. 
Uge 19.  Valg 
Uge 22.  Valg afsluttes. 
1/6          Indberetning af valgresultat. 
               Konstituerende møde i ny bestyrelse 



 

 

1/8          Ny bestyrelse tiltræder 
Sept./okt.  Kursus for de nye bestyrelser i Syddjurs 

3. 
19:20 

Frokostordning dagtilbud (bilag) 
Drøftelse og beslutning 
Bestyrelsen besluttede at sige nej tak til ordningen i dens nuværende form.  
 

4. 
19:25 

Evaluering trivselsdag skole & børnehus 
Drøftelse 
Det var en virkelig fin dag i både Børnehus og skole.  
Reminder til næste gang: bedre boller og husk nogle glutenfri muligheder 

5. 
19:35 

Juniorklubben 
Opfølgende drøftelse 
Robert opdaterede os på snak med leder for klubben. 
Et af punkterne var mere faste aktiviteter og værksteder. Ligeledes forslag om at invitere 
pensionerede håndværkere – faglige ildsjæle ind – herudover var der mange forslag 
omkring dans, e-sport og idræt – musik mv. 
Der er svaret positivt fra Thomas Esbøl Nielsen (Ungdomsskolen) i forhold til flere af 
punkterne – men der er også nogle knaster i forhold til forslag, der i givet fald skal gælde 
alle Junior-klub tilbud i Syddjurs Kommune.  
Kan det være muligt for Klubben at købe store elever ind til aktiviteter? – Rober går videre 
med forslaget - elevrådsrepræsentanterne tænker, at det kunne være et godt initiativ – flere 
på de store årgange kunne godt bruge et fritidsjob.  
Bestyrelsen lægger skrivelse ud på AULA i forhold til at rekruttere pensionerede, der har 
kreative kompetencer og som kunne tænke sig at være ”gæsteundervisere”.  
 
Fra Ref. Bestyrelsesmøde 10/2: 
Åben drøftelse og dialog med klubben om muligheder eftermiddage. 
I øjeblikket er der 21 børn i Juniorklub – mod tidligere omkring 40. Nedgangen skyldes 
formodentlig situationen omkring Corona, hvor rigtig mange tilbud har været aflyst samt den 
kraftige prisstigning.  
Børnene/brugerne er glade og tilfredse med tilbuddet – og mange har ytret ønske om, at 
komme på besøg. 
Der bliver mulighed for at invitere forældre og nye medlemmer på besøg i løbet af foråret 
Bestyrelsen efterspurgte informationsmateriale og billeder fra dagligdage og aktiviteterne i 
Klubben. Der er behov for, at er bliver gjort reklame for de mange gode aktiviteter. Forslag 
om, at der hver ugedag var en fast aktivitet i inden periode.  
Pba. drøftelsen tager Robert kontakt til klubbens ledelse. 
 

6. 
19:50 

Kortere skoledag mellemtrinnet 4 skemaperiode og næste skoleår 
Drøftelse og beslutning. 
Lars ridsede den aktuelle situation op. Det tegner til, at de nuværende 
dispensationsmuligheder fortsætter – indtil 22/23, hvor der vil blive friere rammer. 
Elevrådsrepræsentation foreslår at fortsætte med kortere skoledag på mellemtrinnet, da det 
også kan styrke lubbens muligheder for aktiviteter.  
På baggrund af drøftelserne og tilbagemeldingerne besluttede bestyrelsen at lade den 
aktuelle ordning fortsætte med den kortere skoledag resten af året og hvis muligt næste 
skoleår. 
 
Fra Ref. Bestyrelsesmøde 10/12: 
Vi har besluttet at forsøge med tre kortere dage i skemaperiode 2. Dette skal nu evalueres. 
Drøftelse og beslutning: 
Lars gennemgik de indkomne forslag og tilbagemeldinger. Der kommet en ligelig fordeling 
af positive tilbagemeldinger og kritiske med ønsker til forbedringer. Det er som 
udgangspunkt en svær kabale at få til at gå op. Dagen slutter for de mindste elever kl. 13.30 
hver dag – herefter er der pasningsmulighed til kl. 14.30, hvor der er busafgange. 



 

 

De kortere skoledage bliver modtaget positivt af de fleste børn, forældre og lærere – men 
der er opmærksomhed på, at rigtig mange af vores børn kommer udefra og har lang 
transporttid til skole. Det er ikke optimalt, at de skal vente på bus. 
Der er også fordele ved samme mødetid hver dag til 14:30.  
En mulighed kunne være at samle mindre teoretiske fag sidst på dagen. 
Bestyrelsen har besluttet at forlænge ordningen i en ny periode, mhp at blive skarpere på at 
finde bedst mulig løsning på sigt. Vi fortsætter derfor som nu i 3. skemaperiode. 
Tages op igen i marts. 
Hvis vi går tilbage til den længere skoledag, så skal der prioriteres kreative fag/UUV i sidste 
lektion. 

7. 
20:05 

Pasning indskolingen 
Pba. henvendelse fra forældre drøftes pasningen i indskolingen (for de børn, der ikke går i 
SFO og som har brug for pasning til 14:30) 
Der har været drøftelser med personalet omkring indhold og form – der er forhold, der vil 
blive justeret – mange af eleverne overgår til Juniorklub tilbuddet fra ¼. 
I øjeblikket er der et faldende antal elever, der benytter pasningstilbuddet.  
Lars svarer på forældrehenvendelsen. 
 

8. 
20:20 

SFO-Mål- og indholdsbeskrivelse Syddjurs (bilag) 
Syddjurs Kommunes rammer for SFO skal revideres. Bestyrelsen er hørings berettiget. 
Pba. endelig vedtagelse skal hver skole revidere egne beskrivelser. 
Til orientering er beskrivelsen drøftet blandt skolerne, og der har ikke været kommentarer. 
Drøftelse og beslutning. 
Bestyrelsen besluttede at tilslutte sig indholdsbeskrivelsen. Når den er politisk behandlet, 
skal der arbejdes med beskrivelsen af vores SFO.  
 

9. 
20:25 

 

Tema- og gruppedrøftelser – status & opfølgning  
Grupperne er nu afsluttet med følgende aftaler: 
- arbejdsdag børnehuset 24/4 2022 
- markedsdagen. Ideen gives videre til ny bestyrelse. 
- samarbejde med erhvervslivet. Startes op til skolefesten. Mål er at samle en ”bank” med 
virksomheder/kontaktpersoner 
- udeliv/natur tages på workshop 22/3 kl. 11:30-14:30. 
 
Arbejdsgrupper: 
1. Forældreinddragelse (på tværs af skole og børnehus):  
Pernille, Robert, Anders, Jesper, Birthe. Temaer: 
Arbejdsdag i børnehuset er aftalt til 24/4 2022. 
Markedsdag forår 2022 (f.eks. fredag 6/5 kl. 16-20, 20/5 eller en lørdag/søndag) afholdes 
en større markedsdag med aktiviteter (boldspil, konkurrencer, snobrød etc.) og 
loppemarked. 
Bestyrelsen samler lopper ind og elevrådet kan sælge og få overskud. 
Afsluttes f.eks. med mulighed for aftensmad. 
Samarbejde med erhvervslivet. Kickstartes ifm. Skolefesten. 
 
2. Sundhed i Skolen. Mette, Mathilde, Niels, Ole, Camilla, Lotte. Temaer: 
Vi vil gerne drøfte: Indeklima, lys, toiletter – det at gøre toiletterne til klassens øger 
ansvarligheden, varmestyring, udluftning, fastholdelse af de gode hygiejneregler efter 
Corona, lyd/støj 

- Vigtigt at alle informeres om og sørger for, at der bliver luftet ud i pauserne. Forslag 
om trykte plakater. Generelt er der en højere grad af udluftning end tidligere.    

- Toiletstandarden og hygiejnen undersøges til næste møde  
- Der skal igen være øget fokus på og information om vigtigheden at god 

håndhygiejne. 
- Musik på toiletterne? 

 



 

 

3. Udeliv/natur. Mia, Lars R, (Jesper). Pt. på pause. Yderligere arbejde afventer workshop. 
Projekt vild natur. Workshop 22/3 2022. 

10. 
20:58 

Kalender og indhold kommende møder 
Indhold kommende møder: 
Temadrøftelser af vores udvalgte fokuspunkter, trivselsarrangement, boden (abonnement, 
kortbetaling etc.) 
Torsdag 7/4 kl. 19 (afholdes i børnehuset) 
Onsdag 20/4 kl. 17:30 Valgmøde for nye kandidater 
Lørdag 30/4 kl. 10-22 Rock i Rusk 
Mandag 2/5 Afgørelse ift. afholdelse af valg. 
Torsdag 5/5 kl. 19 
Torsdag 2/6 kl. 17-20 Skolefest – miniby/Rosville 
Torsdag 16/6 kl. 17:30 (inkl. Lidt ekstra forplejning) 
 

11. 
20:59 

Evt. 
Næste bestyrelsesmøde afholdes i Børnehuset. 

 


